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P R O T O K Ó Ł Nr XXVI/13 

z Sesji Rady Gminy Nowinka odbytej w dniu 
19 listopada 2013 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowince 

Obrady XXVI sesji otworzył o godz. 10:00 Przewodniczący Rady Waldemar 
Jedliński, powitał przybyłych radnych, sołtysów, mieszkańców Gminy, pracowników Urzędu 
Gminy oraz: 

− Wójta Gminy Nowinka – Dorotę Winiewicz; 
− Zastępcę Wójta – Ewę Bożenę Konstantynowicz; 
− Radcę prawnego – Sebastiana Piekarskiego 
− Prezesa Wodociągów Podlaskich- Tadeusza Kłoska 

W sesji uczestniczyli następujący radni. 
1. Augustynowicz Jolanta 
2. Bujkowski Jan 
3. Chrulski Marcin 
4. Jedliński Waldemar 
5. Kłoczko Jerzy 
6. Korzun Bogusław 
7. Paszkiewicz Wojciech 
8. Pietrewicz Grzegorz 
9.  Prawdzik Grzegorz 
10. Rowiński Krzysztof 
11. Statkiewicz Krystyna 
12. Zenon Zakrzewski 
13. Zawadzki Robert 

Na sesji nie  byli obecni radna Iwona Topolska oraz radny Marek Łazarski, 

AD.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Jedliński 
wypowiadając formułę „otwieram XXVI Sesję Rady Gminy Nowinka” i stwierdził quorum. 
Sesja jest prawomocna do podejmowania decyzji.   

AD.2 Następnie Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z Nr XXIII/13 z dnia 28.06.2013 r. Sesji Rady Gminy, Nr 

XXIV/13 z dn. 06.08.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy, Nr XXV/13 z dn. 
09.09.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2012/2013. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok. 
2) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Nowinka na 

lata  2013-2033. 
3) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIX/135/13Rady Gminy Nowinka z dnia 

15 lutego 2013 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ks. 
Stanisława Chmielewskiego w Monkiniach. 

4) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki nr 60 położonej w 
miejscowości Krusznik. 
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5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki nr 131 położonej w 
miejscowości Ateny. 

6) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Nowinka. 

7) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Radosława Kowalewskiego z dnia 
20.06.2013r 

8) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Tadeusza Trockiego z dnia 
21.06.2013r 

9) Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Nowinka z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2014 rok. 

7. Przyjęcie do wymiaru podatku leśnego na 2014 rok średniej ceny sprzedaży drewna 
ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 21.10.2013 r. w kwocie 171,05 zł. 

     8. Wnioski i interpelacje. 
     9. Wolne wnioski. 
     10.Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady zaproponował aby do porządku obrad wprowadzić  uchwałę: Uchwała 
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. Z braku wniosków i uwag Przewodniczący Rady Poprosił o głosowanie nad całością 
porządku obrad. W wyniku przeprowadzonego głosowania  10 głosami „za” 3 głosami 
„wstrzymał się”  uchwała została wprowadzona do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek po zmianach w całości: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z Nr XXIII/13 z dnia 28.06.2013 r. Sesji Rady Gminy, Nr 

XXIV/13 z dn. 06.08.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy, Nr XXV/13 z dn. 
09.09.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2012/2013. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok. 
2) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Nowinka na lata  

2013-2033. 
3) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIX/135/13Rady Gminy Nowinka z dnia 15 

lutego 2013 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ks. 
Stanisława Chmielewskiego w Monkiniach. 

4) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki nr 60 położonej w 
miejscowości Krusznik. 

5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki nr 131 położonej w 
miejscowości Ateny. 

6) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 
rolnego na terenie Gminy Nowinka. 

7) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Radosława Kowalewskiego z dnia 
20.06.2013r 
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8) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Tadeusza Trockiego z dnia 21.06.2013r 
9) Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Nowinka z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2014 rok. 

10) Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 

7. Przyjęcie do wymiaru podatku leśnego na 2014 rok średniej ceny sprzedaży drewna 
ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 21.10.2013 r. w kwocie 171,05 zł. 

8. Wnioski i interpelacje. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 

AD.3 Przyjęcie protokołu z Nr XXIII/13 z dnia 28.06.2013 r. Sesji Rady Gminy, Nr XXIV/13 
z dn. 06.08.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy, Nr XXV/13 z dn. 09.09.2013 r. 
Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jakieś uwagi co do protokołów. 

Głos zabrał Radny Jerzy Kłoczko i stwierdził iż protokół Nr XXIII/13 z dn. 28.06.2013 r. jest 
nie precyzyjny i trzeba go poprawić. 
Przewodniczący Rady poddał wniosek Pana radnego pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 3 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” oraz 1 głosem 
„wstrzymał się”  wniosek Pana radnego nie przeszedł i tym samym protokół został przyjęty. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół Nr XXIV/13 z dn. 06.08.2013 r. 
Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania 10 głosami 
„za”,3 głosami „wstrzymał się”  protokół został przyjęty. 
Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie nad przyjęciem protokołu Nr XXV/13 z dn. 
09.09.2013 r. Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
10 głosami „za”, oraz 3 głosami  ”wstrzymał się” protokół został przyjęty. 
 
AD.4 Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.( w załączeniu) 
Pani Wójt wspomniała też o tym, że we wrześniu wpłynęły wnioski sołtysów i rad sołeckich 
włącznie z uchwałami na przyznanie środków w ramach funduszy sołeckich. Podczas analizy 
wniosków w tym roku została sprawdzona frekwencja na poszczególnych zebraniach 
sołeckich. Okazało się że jedynie w 7 przypadkach zainteresowanie mieszkańców było na tyle 
duże by spełniono zapis w statucie sołectwa. Jest to wymóg 20% frekwencji. Wnioski takie 
zostały odrzucone. O takim wymogu dowiedziałam się podczas weryfikacji wniosków. Jak się 
później okazało większość sołtysów również nie wiedziała o tym zapisie. Wnioski z 2011 
roku nie były sprawdzane pod względem frekwencji. W związku z tym ponownie 
zweryfikowaliśmy wnioski z 2011r. Po weryfikacji okazało się ponownie że nie został 
spełniony wymóg w większości sołectw.  Fakt ten został zgłoszony do Urzędu 
Wojewódzkiego i w październiku dostaliśmy decyzję z Urzędu Wojewódzkiego o 
pomniejszeniu dotacji celowej o kwotę 18.498,11 zł. Pieniądze te na podstawie wydanej 
decyzji zostały zwrócone. W związku z niewiedzą urzędników jak i sołtysów o wymaganej 
frekwencji znaczna część  wniosków została odrzucona. Jednak w miarę możliwości 
przynajmniej niektóre postulaty rad sołeckich będą spełnione. Proszę Państwa przerzucanie 
się winą nie ma tutaj za dużego celu, ponieważ każdy w tej sytuacji zawinił. Jeżeli chodzi o 
frekwencję Rada Gminy która uchwaliła status sołecki najprawdopodobniej nie przekazała w 
ogóle statusów do żadnego z sołtysów. Sołtysi w ogóle nie wiedzieli, nie mieli pojęcia że taki 
dokument jest i nie znali jego treści. Jeśli chodzi o moją wiedzę również nie znałam tego 
zapisu. 
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Pani Wójt również przedstawiła sytuację, jaka wstępuje tylko w Gminie Nowinka, a 
mianowicie chodziło o zakaz lokalizacji obiektów budowlanych w pasie 100m od brzegów 
jezior, rzek i innych zbiorników wodnych, czyli również stawów. 01.01.1995r w życie weszła 
ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym, w ustawie tej istnieje zapis że istniejące plany 
zagospodarowania przestrzennego wygasają w grudniu 2002r. chyba że Rada Gminy uchwali 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i przystąpi do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego bądź zmiany istniejącego 
planu, wtedy miejscowe plany przedłużają swoją ważność o rok, czyli wygasają w grudniu 
2003r. Wójt oraz członkowie rady mieli na to 8 lat  od 1995 r. do 2002r. Przez te 8 lat Rada 
Gminy powinna uchwalić studium i przystąpić do zmiany planu bądź uchwalenia nowego 
planu. Wszystkie gminy oprócz Gminy Nowinka spełniły ten ustawowy zapis, tylko Rada 
Gminy Nowinka oraz ówczesny Wójt jako jedyni w ogóle nie przystąpili do wykonania 
studium. W efekcie tego wszystkie miejscowe, okoliczne plany wygasły w dniu 31.12.2003r., 
a miejscowy plan Gminy Nowinka wygasł 31.12.2002r. W 2005 r pojawiło się 
rozporządzenie Wojewody Podlaskiego w którym to  min. na terenie Gminy Nowinka jak i 
innych gmin wprowadza się zakaz legalizowania obiektów budowlanych w pasie szerokości 
100m od linii rzek, jezior i innych zbiorników wodnych z wyjątkami. I w tym samym 
zarządzeniu są ujęte wyjątki od tego zakazu, czyli tam gdzie można się budować. Wyjątkami 
takimi które zostały ujęte są tereny w których obowiązują plany zagospodarowania 
przestrzennego, obowiązujące na dzień wydania rozporządzenia czyli w 2005r. i to są 
sytuacje kiedy któraś z gmin uchwaliła nowy plan. Drugim wyłączeniem zakazu są tereny 
które były przeznaczone na cele budowy w planach zagospodarowania i te plany miały 
wygasnąć 31.12.2003r.,oprócz  Gminy Nowinka bo tutaj stary plan wygasł nie w 2003r, a w 
2002r. i w związku z tym te grunty nie stanowią wyłączenia z zakazu. I sytuacja nasza jest 
taka że działki które w starym planie były jako budowlane, a są w pasie 100m od wód utraciły 
możliwość budowy nowych i rozbudowach starych domów. Dotyczy to wszystkich działek 
które są zbyt blisko jezior, jak również rzek i stawów. Z tego samego powodu Generalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowała projekt zagospodarowania, w 
którym próbowaliśmy zakwalifikować te działki jako budowlane. Staraliśmy się o zmianę 
tego zapisu w Rozporządzeniu Wojewody. Zbierane były podpisy, a było ich ponad 400, te 
wszystkie podpisy zostały wysłane do Marszałka jak i Wicemarszałka. Chodziło o dodanie w 
zapisie jednego słowa „przed” I zapis by brzmiał „tereny, które były przeznaczone na cele 
zabudowy w planach zagospodarowania przestrzennego uchwalonych przed dniem 1 stycznia 
1995 r., które utraciły moc przed dniem 31 grudnia 2003 r.”. Dostaliśmy decyzję negatywną. 
Istnieje uchwała Sejmiku Województwa Podlaskiego podjęta w 2011r. zmieniająca 
Rozporządzenie Wojewody. Uważam ze nadal trzeba walczyć o to by naprawić błąd i 
zaniechanie poprzednich władz które tak wiele kosztuje wielu mieszkańców. Proszę Państwa 
nie wiem z jakich powodów poprzednie władze zdecydowały się na to zaniedbanie. Nie były 
to z pewnością kwestie finansowe, ponieważ w tych latach budżet gminy pozwalał na 
wykonanie takiej inwestycji. W studium  które było wykonane w 2007r. kosztowało 18.300 
zł. Bardzo bym prosiła z racji tego że nie ma z nami Pana Motybla o ustosunkowanie się do 
tej sprawy byłego Przewodniczącego Rady Gminy Nowinka Pana Jerzego Kłoczko który 
włącznie z poprzednim Wójtem jest za to odpowiedzialny. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Wójt za obszerne sprawozdanie i poprosił o 
pytania i wnioski. 
Radny Jerzy Kłoczko zapytał o szkołę w Monkiniach, czy jest już ostateczny wyrok w tej 
sprawie. 
Odpowiedzi udzielił mu Radca prawny Sebastian Piekarski mówiąc iż wyrok jest 
nieprawomocny, został zaskarżony do Sądu Administracyjnego. 
Radny Jerzy Kłoczko odnosząć się do sprawozdania Pani Wójt zapytał o wspomnianym  w 
sprawozdaniu mieszkańcu który zaskarżył decyzję. 



5 

 

Pani Wójt odpowiedziała że nazwiska nie może podać. Natomiast sytuacja była tak że kiedy 
mieszkaniec zakupił działkę z daną decyzją o warunkach zabudowy okazało się że nie ma 
100m. Został wprowadzony w błąd przez Pana Motybla, który wydał i podpisał taką decyzję. 
Mieszkaniec żąda odszkodowania. Gmina wydała decyzję,Pan Motybel podpisał i gmina jest 
zaskarżona. Druga sytuacja to jest sytuacja kiedy Pan Pudlis zaprojektował sieć kanalizacyjną 
przez środek działki wydaną w 2010r. przeorano całe podwórko, natomiast mieszkaniec w 
ogóle nie miał o tym pojęcia. Również zaskarżył gminę do sądu, wygrał tę sprawę, będziemy 
musieli zapłacić za wykopanie tych rur, oraz za przywrócenie do stanu pierwotnego, za nowe 
projekty, odsetki za to że długo czekał. 
Radny Jerzy Kłoczko: Najważniejsze co Pani czytała o funduszach sołeckich. Złożyłem 
pismo do Pana radcy prawnego o wydanie opinii prawnej na ten temat. Miesiąc czasu minął, 
nie uzyskałem odpowiedzi. Byli sołtysi i radni pamiętacie przyjeżdżała tak Pani z Olecka, 
studium i to wszystko było robione, gdzie to jest wszystko. 
Pani Wójt: Właśnie o to chodzi to trzeba było zrobić do 2002r. 
Radny Jerzy Kłoczko: To cały czas było robione. 
Pani Wójt: Kiedy cały czas od 2007r. W 2007r. uchwalili ście Państwo studium. Ja się pytam 
czemu Państwo przez 8 lat  nic nie zrobiliście. 
Radny Jerzy Kłoczko: cały czas prace trwały. 
Pani Wójt: składam pismo na ręce Pana Jerzego Kłoczki żeby się Pan ustosunkował pisemnie. 
Proszę napisać że Pan otrzymał i dnia. 
Radny Jerzy Kłoczko: nie muszę tego robić bo jestem na sesji. Ja przeczytam 
Pani Wójt: Czy Pan odmawia. 
Pani Wójt poprosiła o zapisanie w protokole że Pan Radny odmówił przyjęcia pisma. 
Rady Jerzy Kłoczko: ja przeczytam, jak mogę podpisać. 
Rady Bogdan Korzun: Pani Wójt reasumując plan zagospodarowania Pani mówiła o 
pierwszym planie zagospodarowania przestrzennego który miał być w 2010r czy plan byłby 
aktualny w 2010r. 
Pani Wójt: to znaczy on był odrzucony po raz pierwszy ze względu na błędy w studium. 
Radny Bogdan Korzun: czy mógł być wtedy zatwierdzony? 
Pani Wójt: mógł być zatwierdzony przez te 8 lat funkcjonował na terenie naszej gminy plan 
zagospodarowania przestrzennego który był uchwalony przed 01.01.1995r. ten plan 
funkcjonował na terenie nasze gminy. W tym planie były ujęte działki pod zabudowę. Ten 
plan powinien być przedłużony o rok i wtedy wszystkie te działki zostały by wyłączone z 
zakazu, one dalej mogły by się rozbudowywać. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję odnośnie sprawozdania Pani Wójt. Głos przekazał 
Panu Prezesowi Wodociągów Podlaskich. 
Pan Tadeusz Kłosek przywitał wszystkich zebranych. Wspomniał że stawki wody zostały 
podniesione o niedużą kwotę w przypadku wody 10 gr i w przypadku ścieków tez 10 
gr.Wspomniał też iż przez dwa lata stawka nie była ruszana. W ubiegłym roku nie było 
podwyżek i wystąpiliśmy do Wysokiej Rady o przedłużenie taryfy za wodę i ścieki. W 
związku z tym po 2 latach proponujemy. My każdą gminę rozliczamy oddzielnie, ścieki 
oddzielnie i woda oddzielnie i  tak jak już mieliśmy 6.800 straty na wodzie, na ściekach 
mieliśmy 22 tys. Trudno nazwać to zyskiem. Jeśli chodzi o tak wysokie straty wody, nas 
kosztowało to 30 parę tys. zrobienia porządku. Przekopaliśmy pół Bryzgla i znaleźliśmy 
wyciekającą wodę. Zrobiliśmy wszystko żeby można było wpiąć te nowo zakupione  
zbiorniki. Z tego co nam jest wiadomo jeśli chodzi o okoliczne wsie chyba już nie będzie 
kłopotu z wodą. Jeśli chodzi o ciśnienie to jest inna historia. Wspólne linie i ktoś zapomniał o 
tym że jest ciśnienie grawitacyjne. Chcą to naprawić należało by w kilku miejscach wodę 
podpompować ale w grę wchodzą większe pieniądze. Przypięliśmy już te zbiorniki, 
przynajmniej letniskowe będą miały rezerwy wody. Te zbiorniki nie zwiększą ilości wody. 
Chciałbym powiedzieć, bo mam parę ciekawostek, w 2012r.-62 tys. sprzedaliśmy wody, w 
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2013 r.- 60 tys. Na pierwszy rzut oka wydaje się że ludzie się budują itd. Praktycznie poziom 
wody  stoi w miejscu, a jeśli chodzi o ścieki z kolei to w poprzednim roku zebraliśmy 16 tys, 
a w tym roku 13 tys, a buduje się. Sytuacja jest taka że pompownie muszą chodzić, a ścieków 
jak na lekarstwo. Ścieki mogą być w granicach 15 zł i jakikolwiek cudotwórca przyjdzie to 
nie wyrobi się.  
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady podziękował Panu Prezesowi za wypowiedz i 
zapytał czy ktoś na jakieś pytania do Pana Prezesa. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: nie jest przyczyną oddawanych ilości ścieków to że jest brak 
nadzoru nad przydomowymi oczyszczalniami. Podejrzewam że część mieszkańców podczas 
awarii tych urządzeń korzysta z nich nieprawidłowo. Może padła by jakąś konkretna 
odpowiedz w sprawie tych wspaniałych zapachów w Bryzglu. 
Pan Zbigniew Klejbuk: wiadomo że sieci są budowane w ten sposób, że tu kanalizacja jest 
ciśnieniowa, nie ma kanalizacji grawitacyjnej. Jest nadbudowano bardzo dużo przepompowni 
przydomowych, bo żeby te ścieki np. większość tych ścieków jest gromadzona w rurach  
przesyłowych. Ścieki które stoją 2-3 dni są to ścieki zagniwalne i wtedy powstają zapachy, 
gazy i oczywiście te gazy muszą się wydobywać. Ten efekt kiedyś nas wszystkich tu 
dopadnie, nas i was jako mieszkańców. Też jest problem tam gdzie nie możemy dla Państwa 
doprosić u wykonawców odpowiedniej wentylacji studni rozprężnej która jest przy hydroforni 
w Bryzglu. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: i nie ma na to rady. 
Pan Zbigniew Klejbuk: Tam sytuacja się zmieni jeśli się podłączą wszyscy użytkownicy i 
będą częściej przesyłane bezpośrednio na oczyszczalnie. Nie będą stały w sieciach a będą 
poprostu płynęły. 
Po dyskusji Przewodniczący Rady podziękował z przybycie Prezesowi Wodociągów 
Podlaskich i za udzielenie odpowiedzi i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
Ad.5 Zastępca Wójta Pani Ewa Konstantynowicz wspomniała iż na sesji będzie omawiana 
informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok szkolny 
2012/2013 i poprosiła o zabranie głosu Pani Dyrektor z Zespołu Szkół w Nowince. 
Pani Maria Matwiejczyk: poproszono mnie abym przyszła i poinformowała Państwa o 
sytuacji uczniów którzy do nas trafili ze Szkoły Podstawowej w Monkiniach od września 
2013r.Są to uczniowie którzy przyszli do klasy IV, V oraz VI. Właściwie ci uczniowie czują 
się bardzo dobrze, wszyscy uczniowie są zadowoleni. Cieszy ich wiele spraw przede 
wszystkim to że mają salę gimnastyczną, że mają więcej przyjaciół, że są fajne lekcje. Mogą 
pograć w tenisa stołowego albo obecnie ma zainteresowanie gra w piłkarzyki. Nikt z 
rodziców tych dzieci które do nas przyszły nie zgłaszał żadnych większych problemów. 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor za wypowiedz i zarządził 10 minut 
przerwy. Przerwa o godzinie 11:45 
Wznowienie obrad sesji o godzinie 11:55. Przewodniczący Rady przekazał głos Zastępcy 
Wójta. Pani Ewa Konstantynowicz zreferowała informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych organu prowadzącego za rok szkolny 2012/2013(informacja w załączeniu). 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Zastępcy Wójta za obszerne sprawozdanie i 
poprosił o wnioski. 
Radny Jerzy Kłoczko zapytał o dowożenie dzieci niepełnosprawnych, jak jest ilość dzieci na 
terenie całej gminy. 
Pani Ewa Konstantynowicz: Proszę Pana od 02.09.2013 r. mamy 11 dzieci z orzeczeniem 
niepełnosprawności w całej gminie. Jeśli chodzi o dzieci sprawne nie ma możliwości 
udzielenia dofinansowania na dowóz dzieci jest tylko jedna możliwość zwrotu kosztu zakupu 
biletu miesięcznego na trasie, natomiast jeśli chodzi o dzieci niepełnosprawne tutaj 
ustawodawca przewidział możliwość skorzystania przez rodzica z dwojakiej formy dowozu 
albo organizowanej przez gminę lub też zgłoszenia swojego akcesu na dowóz dzieci. Czyli 
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np. rano dziecko jedzie transportem gminnym do szkoły, natomiast po południu może odebrać 
rodzic i my za to musimy zapłacić. 
Punkt 6: Podjęcie uchwał w sprawie: 
Ad.6.1) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Nowinka na 2013 rok. 

Radny Jerzy Kłoczko: zapytał o zmiany w planie dochodów budżetowych to jest dział 
758, rozdział 758814, par. 2030 czyli te dotacje celowe 18 tys. Odsetki były od tego 
odprowadzone. 
Pani Wójt: nie naliczono nam odsetek. 
Radny Jerzy Kłoczko: wykaz wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w 2013 r. 
budowa oczyszczalni przydomowych w miejscowościach: Strękowizna, Olszanka, Pijawne 
Polskie itd. dlaczego nie ma wyszczególnionych innych miejscowości. 
Pani Grażyna Citkowska: jeżeli chodzi o nazwę tego zadania w załączniku obecnie zadanie 
brzmi: „budowa oczyszczalni przydomowych na terenie Gminy Nowinka” bez 
wyszczególniania miejscowości, w związku z tym zostanie to poprawione. 
Radny Jerzy Kłoczko: kto wyraził zgodę na budowę oczyszczalni przydomowych tzw. 
zagrodowych, przy linii gdzie leci linia główna do oczyszczalni w Nowince. 
Pani Wójt wyjaśniła że zwracaliśmy się z prośbą do Narodowego Funduszu czy można 
zamienić Gatne Drugie na Gatne Pierwsze, wtedy te miejscowości chciały się zamienić. 
Gatne Drugie chciało mieć przydomową oczyszczalnię a Gatne Pierwsze chciało mieć 
kanalizację, a w projekcie ujęte zostało odwrotnie. Narodowy Fundusz odmówił takiej 
zamiany, w związku z tym musieliśmy iść zgodnie z planem. Natomiast są gospodarstwa 
które są w znacznej odległości od sieci, gdzie Narodowy Fundusz wyraził zgodę na to i na 
lokalizację tych oczyszczalni. Kilka osób zrezygnowało z przydomowych oczyszczalni 
ścieków i wystąpiliśmy z zapytaniem co w takiej sytuacji jeżeli ktoś zrezygnował, czy można 
zaproponować komuś innemu. Wyrażono na to zgodę. Pod warunkiem oczywiście zgody 
Starostwa. Bardzo często zdarzało się tak że Starostwo nie wyrażało zgody. 
Po dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” oraz 2 głosami „wstrzymał się”  uchwała 
została podjęta.  
Ad.6.2) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy finansowej Gminy Nowinka na lata  2013-2033. 
Po czym poprosił o uwagi i wnioski. 
Radny Jerzy Kłoczko: interesuje mnie rok 2014 dochody majątkowe w wysokości 145,700 zł 
w tym 40 tys. ze sprzedaży działek. To są te działki które były wcześniej wymienione. 
Pani Grażyna Citkowska: zmianie WPF uległo to że na ten rok przewidziana była realizacja 
programu Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego, 
administracja samorządowa ,które zostało przesunięte na rok przyszły i wprowadzono projekt 
„ Uczeń z pasją”,  a działki były podjęte już wcześniej. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący 
Rady przeszedł do głosowania. W wyniku przeprowadzonego głosowania 10 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw” oraz 3 głosem „wstrzymał się” uchwała została podjęta. 

Ad.6.3) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt uchwała w sprawie zmiany 
uchwały nr XIX/135/13Rady Gminy Nowinka z dnia 15 lutego 2013 r. w sprawie zamiaru 
przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ks. Stanisława Chmielewskiego w Monkiniach 
Pani Wójt: Przedstawiła anonimowe ankiety uczniów przeniesionych do Zespołu Szkół w 
Nowince. Rodzice martwili się że dzieci będą się czuły źle w tej szkole że będą odrzucone. 
Dzieci czują się dobrze, 100% twierdzi że lubi swoją klasę, 100% również twierdzi że czuje 
się dobrze wśród rówieśników i 100% odpowiedziało ze czuje się bezpiecznie w tej szkole. 
Były również pytania co podoba się Ci w tej szkole i co się nie podoba. Pani Wójt 
przedstawiła wszystkim ankiety i wszystkie były pozytywne. 
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Radny Grzegorz Pietrewicz: czy szkoła jest zreorganizowana? Jaki jest cel podejmowania  tej 
uchwały i co chcecie przez to osiągnąć? 
Radca prawny Sebastian Piekarski: Uchwała przekształcająca szkołę została zaskarżona do 
WSA. WSA w Białymstoku stwierdził że jest ona nieważna, jednocześnie nie zgadzając się z 
tym wyrokiem uchwała została zaskarżona do NSA. Czekamy na wyznaczenie terminu w 
NSA. Są dwie możliwe drogi do rozwiązania. Pierwsza utrzyma się w mocy wyrok WSA, 
druga zostanie uchylony. Jeżeli zostanie uchylony i ta uchwała utrzyma się w mocy, dalszych 
innych czynności nie trzeba będzie podejmować, szkoła zostanie przekształcona, tak jak 
obecnie. A jeżeli natomiast uchwała ta zostanie uchylona i ta uchwała przekształcająca 
przestanie istnieć wtedy Państwo Radni będziecie musieli się zastanowić czy dalej 
przekształcać tę szkołę czy nie.  Przy przekształceniu ważne są terminy, szkołę można 
przekształcić tylko raz w roku 31 sierpnia. Przed przekształceniem szkoły należy podjąć 
uchwałę intencyjną i należy zacząć powiadamiać rodziców i trzeba to zrobić do końca lutego. 
Wyznaczenie  terminu w sądzie NSA raczej nie nastąpi raczej do lutego, wtedy będziemy 
wiedzieć że jeżeli wyrok będzie nie korzystny dla gminy i nie podejmiemy tej uchwały 
intencyjnej to ewentualne przekształcenie szkoły może nastąpić dopiero w 2015r. Ta uchwała 
otwiera Państwu ewentualną możliwość znowu podjęcia decyzji o przekształceniu z 
31.08.2014r. 
Radny Jerzy Kłoczko poprosił o wyjaśnienie dlaczego ta uchwała została zaskarżona i z 
czyjej winy. 
Radca prawny wyjaśnił że uchwała została zaskarżona przez Wojewodę Podlaskiego. 
Zdaniem Urzędu Wojewódzkiego jeden rodzic został poinformowany o uchwale intencyjnej 
jeden dzień za późno. 
Rady Jerzy Kłoczko: Kto zawinił? 
Radca prawny: kwestia poinformowania jest kwestią Wójta Gminy. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: padło słowo że odwołanie trafiło do NSA. W związku z 
powyższym na pewno są jakieś dokumenty odnośnie wyroków Sądu Wojewódzkiego. Czy to 
wszystko można przedstawić publicznie. 
Radca prawny: jeżeli chodzi o wyroki sądów Administracyjnych każdy wyrok znajduje się na 
stronach Naczelnego Sądu Administracyjnego w zakładce orzeczenia. 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 
wyniku przeprowadzonego głosowania 10 głosów „za”, 3 głosów „przeciw”, 0 głosami „ 
wstrzymał się”  uchwała została podjęta. 

Ad.6.4) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki nr 60 położonej w 
miejscowości Krusznik.   

Pani Wójt wyjaśniła iż mapki były pokazywane na poprzednich sesjach odnośnie Kruszniku. 
Chodzi o tę byłą żwirownie, tylko wtedy nie trzeba było jej sprzedawać w przetargu dlatego 
że był akces  Wigierskiego Parku Narodowego, oni chcieli tę działkę  nabyć. Wtedy chcieli 
nabyć za 130 tys zł. Z racji tego że Wigierski Park wycofał się z chęci kupna teraz jesteśmy 
zmuszeni wystawić tę działkę do przetargu, dlatego ta uchwała. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
działki nr 60 położonej w miejscowości Krusznik. Po czym poprosił radnych o uwagi i 
wnioski co do projektu. 

Radny Grzegorz Pietrewicz: padło słowo że to jest żwirownia czy tam była. Nie wiem czy 
ktoś z Państwa był na tym terenie, jak wygląda. Reszta działki jest zalesiona. Dlaczego akurat 
żwirownia, działka a nie nieruchomość. 

Radny Bogda Korzun: Padło pytanie czy będzie wycena tej działki. 
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Pani Wójt: będzie, ale jeszcze nie było. Była tylko wycena przez Wigierski Park. Oni ją 
oszacowali że to 130 tys. zł, natomiast teraz był rzeczoznawca i powiedział że ma dużo 
mniejszą wartość. 

Radny Grzegorz Pietrewicz: jakiej klasyfikacji jest ta działka czy budowlana, czy rolnicza, 
leśna czy inna. 

Wywiązała się dyskusja w związku z tym Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy. 
O godzinie 13.00. 

Obrady Sesji Przewodniczący Rady wznowił o godzinie 13.10. Pani Wójt wyjaśniła iż ta 
działka jest w geodezji z literka K czyli kopalnia, działka kopalniana jako byłe wyrobisko. 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania 10 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” oraz  0 głosami „wstrzymał się”  
uchwała została podjęta. 
Ad.6.5) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż działki nr 131 położonej w miejscowości Ateny. Po czym poprosił o uwagi i 
wnioski.  
Pani Wójt wyjaśniła że jest to wieczyste użytkowanie, mieszkaniec od 1987r. użytkuje 
działkę, wybudował się już na tej działce, ma 2 domy postawione i teraz chce po prostu z 
prawa  wieczystego użytkowania skorzystać i wykupić. 
Rady Jerzy Kłoczko zapytał kim jest ten mieszkaniec. 
Pani Wójt odpowiedziała że to Pani Wioletta Marczak. 
Radny Bogdan Korzun zapytał czy tych działek z wieczystym użytkowaniem  jest dużo i jak 
kształtują się ceny. 
Pani Wójt odpowiedziała że to ok. 43 zł za metr i odlicza się to że osoba przez ileś lat to 
użytkuje. Jest robiona wycena. 
Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie nad projektem uchwały. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymał się”  uchwała została 
podjęta. 

Ad.6.6) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 
ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Nowinka. Brak 
wniosków. Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie nad projektem uchwały. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania jednogłośnie 13 głosami „za” uchwała została podjęta. 

Ad.6.7)  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi  Pana Radosława Kowalewskiego z dnia 20.06.2013r.  

Że Pani Wójt wyjaśniła iż Pan Kowalewski zwrócił się do Urzędu Gminy z prośbą o wydanie 
warunków przyłączenia swojej działki warunków technicznych. Zostały one wysłane i tutaj 
nastąpił błąd w adresie i w momencie kiedy listonosz przynosił z powrotem list, zostało 
wysłane na dobry adres, ale w tym czasie Pan Radosław uznał że za długo czeka i złożył 
skargę. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głosowanie nad 
projektem uchwały. W wyniku przeprowadzonego głosowania  11 głosami „za”, 1 głosem 
„przeciw” oraz 1 „wstrzymał si ę”  uchwała została podjęta. 
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Ad.6.8) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi  Pana Tadeusza Trockiego z dnia 21.06.2013r. i poprosił o wnioski. 
Radny Jerzy Kłoczko zapytał czy zgodnie z prawem jest, że Pan Przewodniczący przeczytał 
że Rada Gminy po rozpatrzeniu wniosku, a czy Rada to rozpatrzyła. 
Przewodniczący Rady powiedział, że to jest tylko propozycja. 
Pani Wójt przedstawiła treść skargi jaka złożył Pan Trocki. 
Pan Tadeusz Trocki powiedział że do dnia dzisiejszego ze względu na budowę obwodnicy 
Augustowa  i nie bronienia Doliny Rospudy nie zostało objęte programem. Teren zostaje 
przekazany dla Starosty, zostaje przekazany poszczególnym mieszkańcom, a Urząd Gminy 
dalej twierdzi że nie może wybudować dla mnie przydomowej oczyszczalni, czy podłączyć 
bo teren jest Generalnej Dyrekcji Dróg i nie zezwala na przejście przez drogę.  Problem tego 
rodzaju, nie wiem jak gmina ma to załatwić. 
Pani Anna Trocka skierowała do Pani Wójt pytanie czy jest możliwość podłączenia 
przydomowej oczyszczalni czy nie ma.  
Pani Wójt odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości, bo nie ma już wolnej przydomowej 
oczyszczalni, bo było założeniem zamontowanie 300. Pan Tadeusz Trocki był ujęty w 
ewidencji mieszkańców którzy mieli mieć przydomowe oczyszczalnie ścieków wstawioną. 
Była wysłana umowa do Pana Trockiego. Umowy tej nie podpisał i nie wyraził zgody żeby ta 
oczyszczalnia była umieszczona na jego działce. Życzył sobie żeby ta oczyszczalnia 
umieszczona była na działce przechodzącej przez drogę i żeby było długie przyłącze do 
domu. Nie było to możliwe w związku z tym Pan Tadeusz Trocki nie chciał takiego 
rozwiązania. Teraz nie wiem czy Pan Tadeusz zmienił zdanie, ale już jest niestety zakończona 
tak inwestycja.  
Pan Tadeusz Trocki: Ja nie jestem właścicielem działki. Właścicielem działki jest mój syn, on 
podpisał to wszystko załatwił. 
Pan Bartosz Cichy: Pan Tadeusz Trocki zgodził się w imieniu syna że chce mieć przydomową 
oczyszczalnie ścieków. Wysłaliśmy zgłoszenie do projektanta i stawił się do Pana Trockiego 
na działkę, wskazał w którym miejscu jest możliwość wybudowania. Pan Trocki się nie 
zgodził. 
Pani Anna Trocka: czy jest pisemna odmowa, tam jest właścicielem Cezary Trocki czy jest 
jego odmowa. 
Pan Bartosz Cichy: Pan Cezary Trocki nie podpisał umowy. 
Pan Tadeusz Trocki: Umowa została odesłana do Urzędu Gminy tylko pod warunkiem 
zmiany lokalizacji gdzie ma być oczyszczalnia, tego żeście nie dokonali. 
Radny  Jerzy Kłoczko: Pan Trocki mówi że nie podpisał dlatego bo oczyszczalnie chciano mu 
przed drogą a ona chciał za drogą. Są robione przyłącza i były robione. 
Pan Bartosz Cichy: Oczywiście że były robione przed drogą powiatową, wysyłaliśmy 
wniosek odpowiedni do Starostwa i nie wyrażono zgody. Projektant pokazywał dwie 
lokalizacje przydomowych oczyszczalni które można  było zrobić. 
Radny Jerzy Kłoczko: ale Pan Trocki podpisał że się nie zgadza na to co mu projektant 
pokazywał. 
Pani Wójt: nie podpisano umowy, bez umowy my nie możemy. 
Radny Jerzy Kłoczko: czy Pan Trocki podpisał że nie wyraża zgody. 
Pani Wójt: Proszę Państwa warunkiem zaprojektowania jest podpisania umowa. Nie można 
bez podpisanej umowy wejść komuś na teren i coś budować i projektować. 
Wywiązała się burzliwa dyskusja. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głosowanie nad 
projektem uchwały. W wyniku przeprowadzonego głosowania 7 głosów „za”, 3 głosami 
„przeciw” oraz 3 głosami „wstrzymał się”   uchwała została podjęta. 
Ad.6.9) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
programu współpracy Gminy Nowinka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
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podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok. I zapytał o wnioski 
i uwagi do projektu uchwały. 
Głos zabrała Pani Bożena Szulc- Busińska jako członek stowarzyszenia. Wróciła się do 
radnych i zebranych osób aby radni mogliby się zastanowić jakie działy zamówień 
publicznych mogą zostać ogłoszone w konkursie. Chciała by mieć szanse aby stanąć do 
konkursu. Powiedziała też że bardzo zabiega o to  aby radni ustalili jakiś harmonogram 
spotkań, gdzie można wymienić się doświadczeniami, ustalić priorytety działań. Bardzo 
zależało by jej na tym, aby Państwo Radni i Urząd Gminy miał na uwadze że te organizację 
są.  Chodzi konkretnie o konkurs dotyczący zadań publicznych do którego może organizacja 
stanąć. 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie nad projektem uchwały. W 
wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za”, 1 głosem „ wstrzymał się”  uchwała 
została podjęta. 
Ad.6.10) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w zatwierdzenia taryfy za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. I poprosił o wnioski do 
uchwały. 
Radny Grzegorz Pietrewicz zapytał czy z firmą która te ceny ustaliła były prowadzone przez 
przedstawicieli gminy jakieś pertraktacje i czy przeanalizowano sytuację jak jest w innych 
gminach pod względem cen za wodę i za ścieki. Czy ta cena jest realna, czy nie jest za 
wysoka i czy pobierane są opłaty za przyłączenie do urządzeń. 
Pani Wójt wyjaśniła iż były prowadzone rozmowy, po pierwsze propozycja była dużo 
wyższa. Wodociągi Podlaskie żeby wyrównać stary na wodzie, to Pan Prezes powiedział że 
jest to ok. 1 zł żeby podnieść za m3 , a przynajmniej kilkadziesiąt groszy. Rozmowy trały 
długo i zostało na 10 gr. Natomiast początkowa propozycja to było 80 gr. - 90 gr. Nie 
pobieramy opłat. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: Właściciele całej instalacji hydroforni oczyszczalni jest Urząd 
Gminy. Wiadomo że ta firma nie wykonuje żadnych prac, żeby się podłączyć. Mieszkaniec 
musi sam to musi załatwić, załatwić projekt, uzyskać wszystkie pozwolenia. Wykonuje to 
specjalistyczna firma dla której mieszkaniec płaci, bo inaczej nie uzyska możliwości 
podłączenia się, a tamci biorą kasę. 
Pani Wójt: z tego co mi przedstawił Prezes Wodociągów Podlaskich na wodzie mają 66 tys. 
zł strat. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: to że stracili na wodzie to dla mnie mało prawdopodobnie. 
Pani Wójt: Oni prowadzą bilans na każdej gminie odrębnie. 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił o głosowanie nad projektem 
uchwały. W wyniku przeprowadzonego głosowania 10 głosów „za”, 3 głosami „wstrzymał 
się”  uchwała została podjęta. 
7. Przyjęcie do wymiaru podatku leśnego na 2014 rok średniej ceny sprzedaży drewna 
ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 21.10.2013 r. w kwocie 171,05 zł. 

Katarzyna Czerwińska wyjaśniła iż cena skupu drewna jest niższa niż w zeszłym roku. W 
zeszłym roku wynosiła ona 186,42 zł, w tym roku 171,05 zł, do tej pory od 2006 r. Rada 
Gminy Nowinka nie obniżała tej ceny drewna. Pani Wójt mimo, że jesteśmy w takim stanie 
finansowym, mamy wdrażać plan naprawczy, który zakłada że mamy zwiększać podatki, 
zwróciła się do Komisji Budżetowej aby stawki podatków nie były zwiększone na rok 
następny. Tutaj komunikat jest podany jako niższa stawka.  W celu przypomnienia stawki 
podatku od nieruchomości będą obowiązywały na podstawie przyjętej w dniu 30.11.2012r. 
uchwały Nr XVII/107/12 Rady Gminy Nowinka, a stawki podatku od środków 
transportowych na podstawie uchwały z dnia 27.12.2012r. uchwały Rady Gminy Nr 
XVIII/118/12. Wszystkie stawki podatku zostają na poziomie roku poprzedniego. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Czerwińskiej za wyjaśnienie i poprosił o 
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głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 12 głosami „za”, 1 głosem 
„wstrzymał się”  wymiar podatku leśnego na 2014 rok średniej ceny sprzedaży drewna 
ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 21.10.2013 r. w kwocie 171,05 zł został 
przyjęty. 

8. Wnioski i interpelacje. 
Brak. 
9.Wolne wnioski. 
Pani Bożena Szulc Busińska: na drodze gminnej asfaltowej powstała wyrwa wielkości piłki, 
może postawić znak zakaz wjazdu samochodów ciężarowych, a wydaje mi się że ta dziura 
jest wynikiem wożenia drewna.  
Przewodniczący Rady wspomniał o drodze powiatowej ze Szczebry do Cisówka, że tam też 
przydałby się znak, dlatego że jak jest korek na tej drodze to tiry wjeżdżają i niszczą. 
Pan Paweł Sadowski: Czy interwencyjni jeszcze są zatrudnieni, bo trzeba kaszki powycinać 
przy drodze. 
Radny Jerzy Kłoczko: jest taka droga we wsi Cisówek, droga jest nieprzejezdna, kiedy ta 
droga będzie naprawiona. Drugie pytanie, które zadają mi ludzie do Pani Wójt, czy jest 
prawdą że na remonty dróg tzw. gdzie szła kanalizacja i była przeznaczona na to pewna pula 
tzw. pospółki i ta całą pospółkę Pani wzięła do siebie w Szczebrze. Czy też będą inne drogi 
tak wysypane. 
Pani Wójt odpowiedział że w zapisie w umowie pomiędzy wykonawcą była ujęta naprawa 
drogi z podaniem kilomentarzu. Firma PRESS prosiła o wskazanie dróg najgorszych do 
naprawy. Pan Bartosz, z Panią Emilią i Panem Leszkiem jeździli i sprawdzali. Zostały 
wskazane najgorsze drogi do remontu. A firma Press ani inna firma nie dostała ani ustnego 
ani pisemnego nakazu, prośby żeby grubiej pospółką sypać jedną drogę, a cieniej inną. 
Rady Jerzy Kłoczko:ale czy ta droga do Szczebry tam pod górkę jest wysypana pospółką czy 
nie.  
Pani Wójt: niektóre drogi były tylko równane. 
Radny Jerzy Kłoczko: ale jest ta droga od asfaltu do Pani. 
Pani Wójt: Droga tam jest, nawet wyrównana była. 
Radny Jerzy Kłoczko: kiedy Pani Wójt zleci dla Pana radcy prawego wydanie opinii prawnej 
dotyczącej tych funduszy sołeckich, złożyłem na piśmie, kiedy otrzymam odpowiedz. 
Pani Wójt: jeżeli chodzi  o te nieszczęsny fundusz sołecki 2011r. Ja poprostu próbuje 
przedstawić sytuację która by miała miejsce jeżeli ktoś jakiś życzliwy mieszkaniec poszedł do 
prokuratury i powiedział że fundusz sołecki był przeprowadzony, załatwiony niezgodnie z 
prawem. Co się wtedy będzie działo. Będzie wszczęte postępowanie sprawdzające. Wtedy 
policja bądź prokuratura będą pytali jak jest procedura ustalająca fundusz sołecki. I ta 
procedura jest zapisana. 
Radny Jerzy Kłoczko: jeśli sołtys przynosi pismo ze wsi, podpisuje to co te pisma znaczą. 
Pani Wójt: Proszę Państwa urzędnik ma za zadanie przede wszystkim na jakie cele rada 
sołecka chce przeznaczyć środki. Natomiast nigdzie nie ma zapisu  że urzędnik ma liczyc 
frekwencję i wyliczać procenty. Ja nie winie sołtysów którzy nie wiedzieli, że taki jest 
wymóg. Gdybym wiedziała wcześniej na pewno Państwo byście dostali takie kserokopie jakie 
dostaliście teraz. Postaramy się po części, czy w trym roku czy w następnym to realizować, 
cześć wniosków przeszło np. Bryzgiel, Wale, Krusznik, Kopanica. 
Radny Krzysztof Rowiński: W Strękowiźnie wjazd w stronę Szczebry, tam się robi duża 
wyrwa, gdzie może się zasypać, to jest  przed leśniczówką most obok Pana Domańskiego. 
Pani Jadwiga Szmyt: Ta droga gdzie firma budująca wodociągi- kanalizację jeździła i Pani mi 
na piśmie taż tak obiecała że ta firma tą drogę naprawi. Do dnia dzisiejszego nikogo nie było. 
Droga do lasu która prowadzi do Pana Wasilewskiego do lasu. Przy kwestii kanalizowania i 
wodociągowania prosiła o te geodezyjne wytyczenie drogi. 
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Pani Wójt: jeżeli chodzi o wytyczenie tej drogi to wstępne rozmowy były z wykonawcą, że on 
to zrobi na własny koszt. I myśmy mu to przypomnieli a on się wyparł. Więc teraz 
poczęliśmy prowadzić inne kroki żeby znaleźć geodetę i po prostu sami będziemy, na własny 
koszt to robić. 
Pani Lucyna Anuszkiewicz: ja słyszałam ze na miejscowość Krusznik- Zakąty nikt nie zgłosił 
się do odśnieżania 
Pan Bartosz Cichy: Jest rozpisany przetarg. 
Pan Wiesław Borowski: chodzi o drogę Józefowo- Cisówek –Podkrólówek to była droga 
powiatowa teraz obecnie nie wiem czyja jest i nie była żwirowana, nie było żadnego remontu. 
Pani Klementyna Michałowska: ja bym prosiła o przeniesienie znaku miejscowości to jest 
droga powiatowa. Bo za znakiem mieszka Pani, to jakby już w innej miejscowości i turyści 
nie mogą do niej trafić. 
Pani Wójt: będziemy wnioskować. 
Pani Klementyna Michałowska: czy można postawić zwalniacz tzw. policjanta. 
Pani Wójt: Samemu to nie, trzeba zebrać uzgodnienia. Trzeba mieć zgodę właścicieli 
przyległych. 

Po wyczerpaniu tematów Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 
zamknął dyskusję oraz obrady sesji.  

Przewodniczący Rady zamknął XXVI Sesje Rady Gminy Nowinka o godzinie 14.40. 
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